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خوب زندگی کنیم؟چگونه با دیابت 
ایرنا: طبق آمار بهداشــت جهانی، شــیوع 
دیابت در بزرگسالان جهان ۸.۸ درصد است 
که از این تعداد حدود ۹۰ درصد آن دیابت 
نوع ۲ است؛ بنابراین لازم است یاد بگیریم  
چگونــه باید با این بیمــاری خوب زندگی 
کنیــم؟ دیابت به عنوان یکــی از مهم ترین 
علل مرگ ومیر و بیماری در سراسر جهان، 
بار اقتصادی سنگینی بر سیستم بهداشت 
و درمــان تحمیل می کنــد؛ بنابراین  انجام 
مداخــلات مبتنی بر جمعیــت به منظور 
پیشگیری از بروز دیابت، افزایش تشخیص 
زودرس، تغییر در شیوه زندگی و استفاده از 
مداخلات دارویی جهت جلوگیری یا تأخیر 
در پیشرفت عوارض ناشی از بیماری بسیار 
حائز اهمیت اســت. این بیماری شایع ترین 
علت بیماری های قلبی-عروقی، سکته ها، 
نارســایی کلیه، کوری و قطع اندام اســت. 
بیماران مبتلا به دیابت، دو برابر افراد عادی 
مبتلا به بیماری قلبی شده و دو برابر افراد 
عادی به دلیل بیماری قلبی فوت می کنند. 
دیابــت یک بیمــاری مزمــن ناتوان کننده 
محســوب می شــود که عوارض بسیاری 
مانند آســیب های قلبی-عروقی، چشمی، 
کلیوی، زخم های دیابتــی و نابینایی را به 
همراه دارد  و هزینه هــای فراوانی را نیز بر 
خانواده ها و جامعه تحمیل می کند. البته 
نکته امیدوارکننده درباره دیابت این اســت 
که این بیمــاری را می توان بــا روش های 
پیشــگیرانه و درمانی  مهار کرد. ســازمان 
بهداشــت جهانی نیز در هدف گذاری های 
خود ابراز امیدواری کرده اســت شیوع آن 
تا سال ۲۰۲۵ میلادی متوقف شود. آمارها 
نشان می دهد  شــیوع دیابت در کشور، به 
طرز نگران کننده ای رو به افزایش اســت. 
به همیــن دلیل، کارشناســان این حوزه بر 
ایــن باورند که بــرای بهبود ایــن روند در 
کشــور، لازم اســت تا سیاســتی در جهت 
آگاهی رســانی افراد اتخاذ شــود و در عین 
برای  حال روش هــای درمانــی مطلوبی 
مبتلایان به این بیماری در نظر گرفته شود. 
ســید وحید طباطبایی، عضو هیئت علمی 
دانشــگاه علوم پزشــکی، تمرکز شعار «با 
دیابت خوب زندگی کنیم» در هفته دیابت 
را توجه به بیمار ســالم دانســت و گفت: 
مهم اســت که بیماران دیابتــی بدانند که 
می توانند زندگی ســالم و با کیفیتی داشته 
باشــند. عوارض چشــمی، کلیوی، قلبی، 
ســکته های مغــزی و عــوارض عصبی و 
شــایع ترین علت قطع پا بــه دلیل دیابت 
اســت. وی با بیان اینکه دیابت به بیماری 
همه گیری نهفته لقب گرفته است، افزود: 
دیابت، بیماری خاموشی است که علامتی 
ندارد ولی نرم نرم مانند موریانه کار خودش 
را انجام می دهد و عوارض بســیاری دارد. 
برای مثال، شایع ترین علت نابینایی در دنیا 
دیابت اســت و عوارض چشــمی، کلیوی، 
قلبی، سکته های مغزی و عوارض عصبی 
و شــایع ترین علت قطع پا به دلیل دیابت 
اســت. طباطبایی با تأکید بر اهمیت توجه 
به کنترل وزن، رژیم غذایی مناسب، فعالیت 
بدنی، مراقبت از پاها، ترک مصرف دخانیات 
و مصرف داروهای تجویز شــده از ســوی 
بیماران دیابتی، خاطرنشان کرد: کنترل وزن 
بسیار حیاتی است. بیماران دیابتی، به ویژه 
افرادی که اضافــه وزن دارند، باید مطمئن 
شوند  که وزن خود را کاهش می دهند. این 
امر به کنترل بهتر دیابت کمک خواهد کرد. 
اســتادیار گروه آموزش بهداشت و ارتقای 
ســلامت دانشــگاه علوم پزشــکی کرمان 
تصریح کــرد: بیماران دیابتی بهتر اســت 
تعــداد وعده های غذایی خــود را افزایش 
و در عــوض مقدار غــذای مصرفی در هر 
وعــده را کاهش دهند. ایــن بیماران هرگز 
نباید یکی از وعده های اصلی غذا را حذف 
کننــد، به ویژه بیمارانی کــه دارو مصرف  یا 
انسولین تزریق می کنند. طباطبایی با اشاره 
به لزوم کاهش مصرف میوه های شــیرین 
در وعده های غذایی بیماران دیابتی، یادآور 
شــد: بهتر اســت بیماران دیابتی مصرف 
میوه هایی مثل انگور، خرما، توت  یا مصرف 
خشکبار شیرین مثل توت خشک را محدود 
اما از میوه های غیرشــیرین و ســبزی ها در 

وعده غذایی به مقدار زیاد استفاده کنند.

بهترین راه پیشــگیری از دیابت، اصلاح 
سبک زندگی است

او مصــرف حبوبــات در برنامه غذایی 
بیمــاران دیابتی را مفید دانســت و گفت: 
بهترین نــان برای بیمــاران دیابتــی، نان 
ســبوس دار مانند نان ســنگک سبوس دار 
اســت و بیماران دیابتی نباید قند، شــکر، 
آبنبات، شــکلات، شــیرینی، گز و امثال این 
مــوارد را مصــرف کنند. همچنیــن مواد 
نشاســته ای مانند نان، برنج، ســیب زمینی 
و ماکارونــی به میزانی کــه باعث افزایش 
وزن نشــود، می تواند مصرف شود البته به 

صورت محدود.

برگزاری المپیاد بین المللی ترکیبیات
با حمایت دیوار

چهارمین دوره المپیاد بین المللی ترکیبیات امسال با حمایت دیوار 
برگزار شــد و روز پنجشــنبه ۲۴ آبان، با برگزاری مراسم اختتامیه و 
اهدای جوایز، به پایان رســید. دو نفر از مــدال آوران رده بندی آزاد المپیاد 

امسال از اعضای دیوار بودند.
ایــن رویــداد مهــم علمی که توســط جمعــی از اســتادان ترکیبیات 
کشــور به سرپرســتی دکتــر علیرضــا علیپــور طراحی و اجرا می شــود، 
امســال با مشــارکت بیش از چهار هزار شــرکت کننده از ۶۵ کشور جهان 

برگزار شد.
ترکیبیات (combinatorics) یکی از شاخه  های مهم ریاضیات است که 
به بررسی ســاختارهای متناهی و شــمارا می پردازد. المپیاد ترکیبیات نیز 
یک مســابقه ســالانه با تمرکز بر مســائل با کیفیت ترکیبیاتی است. هدف 
آن آشــنا کردن دانش آمــوزان با ترکیبیات، به عنوان یــک مبحث خلاقانه، 
گســترده و جذاب به شیوه ای سرگرم کننده است، به شکلی که بتوانند طی 
یک مســابقه با ســایر دانش آموزان و دانشــجویان علاقه مند به ترکیبیات 

رقابت کنند.
به زبــان دیگر، ترکیبیــات، ریاضیات مربوط به الگوهاســت. ریاضیاتی 
کــه به ما کمک می کند شــبکه های کامپیوتری را طراحــی کنیم، کدهای 
کامپیوتری و امنیتی را ایجاد یا بازگشــایی کنیم، احتمال رخداد پدیده های 
اجتماعی و اقتصادی را به دســت آوریم و آرایش اتم های مختلف را برای 
تشــکیل یک مولکول مشــخص در کنار هم قرار دهیــم. دامنه کاربرد این 

شاخه بسیار گسترده است.
ترکیبیــات کاربردهــای گســترده ای در علوم مختلــف از جمله علوم 
کامپیوتــر، فیزیــک آمــاری و زیست شناســی دارد. ایــن شــاخه علمــی 
نقش مهمی در توســعه هوش  مصنوعــی و تئوری علــوم کامپیوتر ایفا 
می کنــد و باعث تقویــت خلاقیت و توانایــی اســتدلال در دانش آموزان 

و دانشجویان می شود.

چرا دیوار حامی این المپیاد بود؟
سال ۱۴۰۲ این المپیاد به دلیل مسائل مالی و کمبود بودجه  های مرتبط 
برگزار نشــده بود. دیوار به دلیل اهمیت این رویداد و مسئولیت اجتماعی 

خود، تصمیم به حمایت از برگزاری آن در سال جاری گرفت.
دیوار با حمایت از این رویداد مهم علمی، نه تنها به شناسایی و پرورش 
اســتعدادهای جوان کمک می کنــد، بلکه زمینه را بــرای ارتقای جایگاه 

علمی ایران در سطح بین المللی فراهم می آورد.
پویــا رضایی، مدیر ارشــد فنی دیــوار (CTO)، در گفت وگو با اتاق خبر 
دیــوار درباره دلایل حمایــت دیوار از برگــزاری این رویــداد گفت: عمده 
هــدف ما در بحــث حمایت از این المپیاد، مســئله مســئولیت اجتماعی 

دیوار بود.
 از آنجایــی که دانــش ترکیبیات، پایه ای برای علــوم کامپیوتر و هوش  
مصنوعی به حســاب می آید، ما این مســئولیت را برای گسترش بیشتر این 

دانش در کشور روی دوش خود احساس می کردیم.
او با تأکید بر اینکــه برگزاری خوب این رویداد، کمکی به تقویت دانش 
پایه به صورت گســترده تر و با فرصت برابر در کشور به جای محدود بودن 
به چند دانشگاه خاص اســت، می گوید: ما می خواستیم تماسی نزدیک تر 
با جمعیت جوان ریاضی دوســت و المپیادی ها داشته باشیم و آنها هم با 

فعالیت های دیوار آشنا شوند.

از دوره های آموزشی تا کارآموزی در دیوار
مدیــر ارشــد فنی دیــوار همچنین با اشــاره به ســطح بــالای رویداد 
امســال گفت: به دنبال آن هســتیم کــه از میان شــرکت کنندگان گروهی 
را بــرای گذرانــدن دوره هــای کارآمــوزی در دیــوار انتخاب کنیــم و در 
صــورت نتیجــه مثبــت، ایــن افــراد می توانند بــرای فعالیــت در دیوار 

جذب شوند.
به گفتــه پویا رضایی، علاوه بــر این قرار اســت کلاس  هایی به صورت 
ضبط شــده و آنلاین برای گسترش دانش ترکیبیات به ویژه برای افرادی که 

امکانات کافی در شهرهای کوچک ندارند، برگزار شود.
مدیر ارشــد فنی دیوار تأکید کرد: این کار ما بــا همکاری کمیته علمی 
المپیاد پس از مراســم اختتامیه رویداد شروع شــده و تا پایان سال ادامه 
خواهد داشــت. تلاش می کنیم همه محتواها به صورت آنلاین در اختیار 
عموم هم قرار بگیرد. در واقع این محتواهای آموزشــی مکملی اســت که 
در ســال های آینده المپیاد ترکیبیات بتواند به صورت گســترده تر با حضور 

شرکت کنندگان از سراسر کشور برگزار شود.

ویژگی های المپیاد ترکیبیات
المپیاد ترکیبیات ایران اولین مسابقه در زمینه ترکیبیات است که شامل 

نمره دهی و رتبه بندی آنلاین می شود.
سیدرضا حســینی، رئیس باشــگاه دانش پژوهان جوان، نیز با تأکید بر 
اهمیت برگزاری این المپیاد می گوید: المپیاد ترکیبیات، حوزه تئوری علوم 
کامپیوتــر و ریاضی اســت. این المپیــاد نقش مهم و پر رنگــی در المپیاد 

ریاضی، کامپیوتر و هوش مصنوعی دارد.
ایــن رویــداد علمــی که ایــران مبــدع و میزبــان آن اســت، فرصتی 
بــه  علاقه منــدان  و  دانشــجویان  دانش آمــوزان،  بــرای  بی نظیــر 
ریاضیــات و علــوم کامپیوتــر فراهــم می کنــد تــا توانایی هــای خــود 
را در ســطح بین المللــی محــک بزننــد. المپیــاد امســال ویژگی هــای

مهمی داشت:
 بیش از چهار هزار شرکت کننده از ۶۵ کشور جهان

 برگزاری به صورت آنلاین با امکان مشاهده نتایج در لحظه
 برگزارشدن در سه سطح مقدماتی، پیشرفته و آزاد

 تصحیح آنی توسط ۶۰ نفر از مدال آوران سابق المپیادهای ایران
 امکان مشارکت از تمام نقاط ایران؛ از مدارس مطرح تا مناطق محروم
 طراحی سؤالات توسط تیمی متشکل از ۱۵ متخصص در کمیته علمی.

پس لرزه های گزارش حسابرسی مؤسسه همشهری در صحن شورا

شورا به دنبال فاکتور پوسترهای تبلیغاتی شهردار

نگاه گزارش خبری

جامعهجامعه

شــرق: معمول است سال های پایانی هر دوره شورای شهر، 
پرحاشــیه و پرنقد اســت. هفته گذشــته حضور مدیرعامل 
مؤسســه همشــهری با حاشــیه هایی همراه بود. دو عضو 
کمیسیون نظارت و حقوقی شورای شهر از محسن مهدیان، 
مدیرعامل این مؤسســه، درخواســت کردنــد درباره ملک 
لواســان که براســاس اسناد حسابرسی ســه میلیارد تومان 
فروخته شــده بود توضیح دهد؛ اما او داشتن ملک لواسان 
را انکار می کرد. پرویز ســروری که ریاست جلسه را بر عهده 
داشــت نیز اجازه طــرح انتقادها به عملکرد این مؤسســه 
را نداد. در جلســه روز گذشــته، نرجس ســیلمانی، رئیس 
کمیســیون نظارت و حقوقی شورای شــهر تهران، نسبت به 
عدم تســلط و اطلاع کافی برخی از مدیران شــهری به ویژه 
در شهرداری تذکر داده و خواستار عدم پذیرش مسئولیت از 
سوی این افراد و همچنین رعایت دقت شهردار برای انتخاب 

و انتصاب مدیران آگاه شد.
ســلیمانی دربــاره ابهامات ایجاد شــده در باره بررســی 
عملکرد مالی مؤسســه همشــهری در صحن شورا توضیح 
داد: موضوع ابهامات در کمیسیون نظارت و حقوقی در حال 
بررســی اســت، اما لازم به ذکر اســت که همه مدیران در 
کلیه ســطوح در مدیریت شهری باید این نکته را مورد توجه 
قرار دهند که جهل به موضوع، رافع مســئولیت آنها در آن 
مسئله نیســت. در این باره، حدود و مسئولیت کیفری جاهل 
به مســئله از جهت اقتضای حفظ نظــم در امور اجتماعی 
و به ویژه مدیریتی به شــدت محسوس بود. لذا همه مدیران 
مکلف به آگاهی از مسئولیت خود هستند تا در صورت بروز 

ابهام، پاسخ گو بوده و غافلگیر نشوند.
او در ادامه به مدیران شــهری، به ویژه در شهرداری تذکر 
داد: مدیران شــهری به ویژه، در شــهرداری در صورت عدم 
تســلط به موضوع، از پذیرش مســئولیت و امضای اســناد  
بدون علــم و آگاهی و اطلاع کافی، خودداری کنند. اعضای 
هیئت مدیــره که از نظر قانونی، حقوقی و کیفری، اســنادی 
را مرتبط با مسئولیتشــان امضا می کنند، نسبت به این اقدام 
خود مسئول بوده و باید اطلاع کافی داشته باشند. امیدواریم 
شهردار تهران در انتصابات خود نسبت به مدیران آگاه دقت 

لازم را داشته باشند.

 چه کسی ملک لواسان را فروخت؟
در ادامه، محمد آخوندی، دیگر عضو شورای شهر تهران، 
نیز با بیان اینکه حسابرســی یکی از وظایف ذاتی شوراست، 
یادآور شد: این حسابرســی ها مبنای نظارت ما بر سازمان ها 
و شرکت هاســت. طرح سؤالات از ســوی اعضا بسیار خوب 
اســت و هیچ کســی نباید ناراحت شــود، بلکه باید پاسخ گو 

باشند.
او با اشــاره به حسابرســی از شرکت همشــهری، گفت: 
امسال برای اولین بار گزارش حسابرسی همشهری منصفانه 
اعلام شد. یک ملک در لواسان متعلق به مؤسسه همشهری 
فروخته شــده بود. این ملک در تاریخ ســوم اســفند ۹۸ در 
مزایده فروخته شده، اما شهردار وقت در دوره پنجم ایرادی 
بــه آن گرفته بود. در ۲۵ اســفند ماه ۱۳۹۸ نیز بخش اعظم 
هزینه به حســاب شهرداری واریز شــد، اما شهردار وقت و 
ســازمان املاک اظهار کردنــد که رقم جدیــدی باید اعلام 
شــود و ســند را به نام خریدار نزدند. خریدار شکایت کرد و 
بــا رأی دادگاه، خریدار اقدام به انتقال ســند کرد. پس از آن 
رقم اضافی آن را به حساب همشهری واریز کرده اند. عددی 
که در صورت مالی می بینیم بابت ثبت مابقی هزینه اســت. 
فروش ملک به سال ۱۳۹۸ بر می گردد و چون معامله کامل 
نشده بود، امکان ثبت آن وجود نداشت و ثبت در معاملات 

در سال ۱۴۰۲ صورت گرفته است.
در ادامــه، مهدی چمران، رئیس شــورای شــهر تهران، 
هم گفت: هیچ انتظاری نباید داشــته باشــیم که مدیرعامل 
همه پرونده های ســال های قبل را حفظ باشــد. مدیرعامل 
همشــهری می گفت که ملکی در لواســان نداریم و راست 
هــم می گفت؛ چون واقعا وجود ندارد. این ملک ســال ۹۸ 
فروخته شده و بخشی از پولش در سال ۱۴۰۲ واریز شده که 

آن را نباید به عنوان قیمت در نظر داشته باشیم.

 زاکانی پول پوسترهای تبلیغاتی اش را داده است؟
مهدی اقراریان هم در این جلسه با اشاره به اینکه ریاست 
شورا اجازه طرح انتقادهایش را در زمان بررسی حسابرسی 
مؤسسه همشهری نداده است گفت:  تاکنون حدود ۱۰۰ تذکر 
داده ام امــا در بســیاری از این موارد توضیحات و پاســخ ها 
قانع کننده نبود. ما شــاهد پدیده ای هستیم که همکاران در 
تذکر خود از شهرداری تعریف و تمجید می کنند در حالی که 

ماهیت تذکر دادن  این نیست.
او با اشاره پوسترهای چاپ شده آقای زاکانی در انتخابات 

ریاســت جمهوری در روزنامه همشــهری گفت: بنده دو بار 
به یکی از معاونین آقای زاکانی گفتم که گزارشــی به دست 
ما رســیده کــه در روزنامه همشــهری و در ایــام انتخابات 
پوسترهای آقای زاکانی چاپ شــده اما این مقام مسئول به 

من گفت وجه اینها دریافت شده است.
او ادامه داد: ما درخواستمان این بود که مستندات وجه 
دریافت شــده را قبل از اینکه ما بخواهیم تذکر بدهیم به ما 
بدهند. بخشی از این تذکراتی که ما می آییم و مطرح می کنیم 
به دلیل این اســت که قبــل از آن به مجموعه شــهرداری 
موضوعی را متذکر می شــویم اما دوســتان پاســخی ارائه 
نمی کننــد و این موضوعی بود که من ضرورت می دانســتم 

توضیح بدهم و نگرانی ما براساس مستند حسابرسی بود.

 پرونده ملک لواسان بسته نشد
یکــی از موضوعات دیگری که اقراریــان به آن پرداخت، 
مســئله روزنامه همشــهری و وضعیت مالــی آن بود. او با 
اشاره به گزارش های حسابرســی درباره مشکلات مالی این 
روزنامــه و احتمال عدم توانایی آن در ادامه فعالیت هایش، 
نگرانی های خود را درباره زیان انباشته این مؤسسه ابراز کرد.
اقراریان همچنین به مشکلات مالی مربوط به فروش یک 
ملک در لواسان اشــاره و تأکید کرد  مسئولین شهرداری باید 

مستندات مربوط به این موضوع را به شورا ارسال کنند.
او با اشــاره بــه اظهارات محســن مهدیــان، مدیرعامل 
مؤسســه همشــهری، که در جلســه گذشــته گفته بود  این 
مؤسســه ملکی به نام لواسان ندارد، افزود: این موضوع نیاز 
به بررسی بیشــتر دارد و باید پاسخ های مســتندتری در این 

زمینه ارائه شود.
پرویز ســروری، نایب رئیس شــورای شــهر تهران، نیز در 
واکنش به ســخنان اقراریان دوباره تأکید کرد که در جلسات 
حسابرسی باید فقط موضوعات مرتبط با حسابرسی بررسی 
شــود و طرح مسائل دیگر در این جلســات جایز نیست. اگر 
اعضای شورا نکات و مسائل دیگری در ذهن دارند، می توانند 
آنها را در قالب تذکر یا نطق پیش از دســتور در جلســه ای 

جداگانه مطرح کنند.

 مرکز زنان در شهرداری تشکیل شد
در جریان جلسه روز گذشته شورای شهر، لایحه شهردار 
درباره «تشکیل مرکز زنان و خانواده شهرداری تهران» مورد 

بررسی قرار گرفت.
ابتــدا نرگــس معدنی پور، رئیــس کمیســیون فرهنگی 
و اجتماعی شــورا، به اســتناد بــه احــکام ۹۴، ۹۵، ۱۰۰، و 
۱۰۳ برنامــه چهــارم تحول و پیشــرفت شــهرداری تهران 
مبنی بر توســعه رویکرد خانواده محوری، ســاماندهی زنان 
سرپرست خانوار، توسعه زیرساخت های ویژه بانوان و غیره، 
درخواست ارتقای اداره کل زنان و خانواده شهرداری تهران 
به مرکز زنان و خانواده شــهرداری تهران ذیل حوزه شهردار 

تهران را مطرح کرد.
محمد امیــن توکلــی زاده، معاون اجتماعــی و فرهنگی 
شــهرداری تهران، در این جلســه گفت: ما با عملکرد خود 
نشــان داده ایم که پای خانواده ایســتاده ایم. تقاضای ما این 
اســت که با ارتقای اداره کل امور بانــوان به مرکز موافقت 
شــود و شورا این اجازه را بدهد که زیر  نظر معاونت فعالیت 
خود را انجــام دهد. بنابر پیشــنهاد کمیســیون فرهنگی و 
اجتماعی شورا و با اکثریت آرای اعضا، مقرر شد مرکز زنان و 

خانواده شهرداری تهران زیر نظر شهردار تشکیل شود.

 تشکیل سازمان گردشگری باز برگشت خورد
در جلســه روز گذشــته، لایحه مجوز تشــکیل ســازمان 
گردشگری و مراکز تفریحی شهر تهران در دستور کار جلسه 
صحن شورا قرار گرفت و اعضا پس از بررسی ها، برای پایش 
بیشــتر این موضوع، رأی به بازگشت این لایحه به کمیسیون 

تخصصی دادند.
در جریان بررســی این لایحه، ناصر امانی، عضو شــورای 
شــهر تهران، با تأکید بر اینکه در جریان تصویب تشکیل این 
مجموعه، سازمان و شرکت جدیدی احداث نمی شود و فقط 
اصلاح ساختار انجام می شــود، گفت: موضوع گردشگری، 
امــروز یکی از ضرورت های اصلی در شــهر تهران اســت و 
نقصان آن کاملا ملموس اســت. هرچند شــهرداری تهران 
اقدامات زیاد و مهمی در راســتای توسعه گردشگری انجام 
داده، امــا از آنجایی که این اقدامات پراکنده، غیرمنســجم و 

غیرمتمرکز بوده است، اصلا دیده نمی شود.
مهدی اقراریان، رئیس کمیته حقوقی شورا نیز در تذکری 
عنــوان کرد: ما در مجموعه شــهرداری تهران یک معاونت 
فرهنگــی اجتماعی داریم که در  حــال اجرای مأموریت های 
تعریف شــده خــود اســت. از ســوی دیگر، یــک مجموعه 

هیئت امنایــی داریــم به نــام ســازمان فرهنگــی و هنری 
شــهرداری تهران. در همین سازمان شــاهد این هستیم که 
مأموریتی درخصوص گردشگری برای آن تعریف شده است 
و موضوعات به صورت مستقل مدیریت می شود؛ اما یک بام 

و دو هوایی در این موضوع وجود دارد.
او گفــت: در ایــن لایحه صراحتــا باید تکلیف ســازمان 
فرهنگی و هنری مشــخص شود و مأموریت های آن با تمام 
نکات مورد بررســی قرار گرفته و به مجموعه گردشــگری 
عباس آباد محول شــود تا شاهد یک مدیریت مجمع الجزایر 

غیر پیوسته در حوزه گردشگری پایتخت نباشیم.
این عضو شــورا با تأکید بر اینکه نمی توانیم چشــم خود 
را درباره برخی مســائل فرو ببندیــم و آنها را نادیده بگیریم، 
افــزود: در حال حاضر یک جزیره مســتقلی به نام ســازمان 
فرهنگی و هنری شــهرداری تهران وجود دارد. این مســئله 
باید تعیین تکلیف شــود و این ســازمان مکلف شود تا کلیه 
حوزه گردشگری را در اختیار مجموعه گردشگری عباس آباد 

قرار دهد.

 شهردار چند تذکر از صحن گرفت؟
در این جلســه، جعفر تشکری هاشمی، رئیس کمیسیون 
عمران و حمل ونقل شورای شهر تهران، نیز درباره مشکلات 
مدیریت شــهر تهران از جملــه بلاتکلیف مانــدن ۱۵ ماهه 
تعاونی آتش نشــانان و همچنین اصلاح ســقف شارژ کارت 

بلیت های اقشار خاص، تذکر داد.
او یادآور شــد: مسئولان شهرداری در پاسخ به اینکه چرا 
هنوز کارت بلیت ها افزایش اعتبار نداشــته اند، اعلام داشته 
که کمــاکان در حال کدگذاری و اجرای زیرساخت ها ســت و 
به محض آماده شدن، آن را به شهروندان اطلاع می دهد. اما 
مستحضر باشــید که این دسته از اقدامات در کسری از ثانیه 
قابل انجام هستند. برای مثال، افزایش بهای گواهی معاینه 
فنی به محض تصویب در وزارت کشور در سامانه تهران من 
و شــهرزاد عملیاتی شد و سؤال اســت که چرا کارت بلیت 
اقشار خاص چهار ماه است که به سرانجام نرسیده؟ بیش از 
این نباید مماشات کنیم و کار این افراد را روی زمین بگذاریم 

و موانع کارت بلیت اقشار خاص سریعا برطرف شود.
او در تذکــری دیگــر بــه وعده شــهردار تهــران درباره 
خانه دار شــدن آتش نشــان ها گفت :  ۱۵ ماه پیــش تعاونی 
مســکن کارکنان آتش نشــانی کلید خورد و قرار شــد برای 
چهــار هزار نفر از آتش نشــانان در ۳۹ هکتار زمین مســکن 
ســاخته شــود و در همیــن راســتا دو هــزار و ۷۰۰ میلیارد 
تومــان نیــز از آتش نشــانان دریافــت شــد، امــا در طول 
۱۵ ماهه گذشــته هنوز افــرادی که پول پرداخــت کرده اند 

عضو تعاونی نشده اند.
همچنین احمد علوی با بیان اینکه ســاعت کاری اماکن 
گردشگری باید با ساعت فراغت شهروندان هماهنگ باشد، 
گفت: ســاعت کاری این اماکن هشــت صبح تا ۱۶ اســت و 
سیستم اداری اجازه نمی دهد که ساعت کاری دیگری داشته 
باشــند. ما وقتی فضایی بــرای فراغت شــهروندان فراهم 

می کنیم، باید شرایط گردانندگان را هم در نظر بگیریم.
مهدی عباسی، دیگر عضو شورای شهر تهران، نیز گفت: 
پــروژه دژباغ کن جــزء اولین افتتاح های ایــن دوره مدیریت 
شهری بود اما هنوز بعد از دو سال به بهره برداری نرسیده و 
انتظار داریم که تدبیری اندیشیده شود تا با سرعت بیشتری 
تکمیل شــود. در حاشیه این جلســه، مهدی چمران درباره 
خاموشــی بزرگراه ها و چراغ های راهنمایی و رانندگی طی 
روزهــای اخیر گفت: چراغ های راهنمایــی و رانندگی نباید 
بی منطــق خاموش شــوند. پلیس آمادگی نــدارد و وقتی 

چراغ نیست شرایط نامناسب 
می شود و حجم رفت و آمدها 
بیشــتر و نامرتــب می شــود. 
البته حوادث رانندگی بیشــتر 
از شهر اســت. آن قدر  خارج 
در شــهر ما شــلوغ است که 
حوادث کمی رخ می دهد. در 
فرهنگی  کارهــای  زمینه  این 
خاموشی  البته  است.  مهم  تر 
بزرگــراه در کاهش برق مؤثر 
قبــل  دوره هــای  در  اســت. 
پیشــنهاد دادیــم کــه در هر 
تیــر چــراغ برق دو چــراغ از 
باشد که  چهار چراغ روشــن 
می توان  شــود.  صرفه جویی 
در اوج ســاعات اســتفاده از 
برق هم تابلوهای تبلیغاتی را 

خاموش کرد.

یکــی از موضوعــات 
به  اقراریان  که  دیگری 
آن پرداخت، مســئله 
همشــهری  روزنامــه 
آن  مالی  وضعیــت  و 
بــود. او با اشــاره به 
گزارش های حسابرسی 
مالی  مشکلات  درباره 
احتمال  و  روزنامه  این 
در  آن  توانایــی  عدم 
فعالیت هایش،  ادامه 
را  خــود  نگرانی های 
انباشــته  زیان  درباره 

این مؤسسه ابراز کرد.
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